

**Referat
Egtved Udviklingsråd**

Dato: 20. august 2024	Mødested: Roberthus Tidspunkt: kl. 19	
Mødeleder/referent Inger/Thyra	Deltagere: Mette, Thyra, Torben, Kirsten, Henrik, Helle og Heidi	Afbud: Jacob,
Dagsorden: 1. Velkommen til Heidi 2. Ny turismestrategi – workshop – opfølgning v/Inger 3. Opfølgning på mødet med ULN den 22. februar v/Mette og Helle 4. EIF v/Thyra og Kirsten	1. 2. Inger inviterer Maria, turistchef til et møde i EUR i efteråret for opfølgning. Inger har skrevet til turistchef Maria i forhold til et opfølgende møde i efteråret. Der er kommet referat fra mødet. 3. ULN har behandlet sagen den 29. maj. Resultat: Vi har fået et tilsagn om 250.000 kr. i tilskud til projekt ”Forbindelse mellem Egtvedpigens Verden og Egtved by”. Reservationen er gældende til og med 1. december 2024. OBS – sammenhæng til oplæg fra Mette og co. Projektgruppe: Mette, Helle, Torben , Louise Felding?, Frederik?, Lisbeth W? og Peter Sepstrup. Det er EUR, der skal søge og får pengene til forbindelsen. Status: Peter vil være med på sidelinien. Frederik, Louise vil gerne være med i arbejdsgruppen. Lisbet har ikke vendt tilbage på forespørgsel. Forslag til dato for møde er: d. 03.09. Helle spørger Frederik og Louise om de kan denne dato. 4. Kulturum: Ib og Tom fra EIF har som aftalt på mødet med ULN i februar, indsendt en ansøgning til en prøvehandling i forhold til et mødested for unge. De har fået et afslag fra ULN. De unge skal inddrages, inden de indsender ansøgningen igen. Lars Kastberg vil gerne mødes med dem. Det er vigtigt at dokumentere med billeder, at de unge samles og hygger sig på f.eks. på trappen bag hallen, -et bevis for at der	

<p>5. Egtvedpigens Venner v/Helle</p>	<p>mangles et mødested for de unge.</p> <p>5. Lokalplan for området ved Egtvedpigens Verden er på vej. Lokalplanen er i høring indtil den 12. august. EU har indsendt et høringssvar.</p> <p>Rådgiver til projektet: Urbanlab Nordic, Niras og Gjøtz Andersen</p> <p>Mail fra museumschef Flemming Hedegård den 8/6: Vi arbejder på at invitere borgere fra Egtved til en eller to workshops i efteråret. Her vil vi udvikle på, hvordan Egtvedpigens Verden og Egtved kan skabe en synergi og vi vil også se på, hvad der kan udvikles af arrangementer.</p> <p>Vi skal finde ud af, hvem der er projektleder på 'den røde tråd'.</p>
<p>6. Spejderne – Center for Friluftsliv v/Mette og Jacob</p>	<p>6. Status for projekt Center for Friluftsliv. Både skole og spejdere er blevet bedt om, at være mere skarpe på, hvilke funktioner, de ønsker. Skolen vil gerne have deres rum klar 2025. Projektet er i en svær fase lige nu, men der sker fortsat noget.</p> <p>Spejderne har kigget på nogle bygninger ved rensningsanlægget, som ellers skulle rives ned. Måske kan spejderne bruge dem.</p> <p>Spejderhuset er blevet en selvejende institution.</p>
<p>7. Stigruppen</p>	<p>7. På mødet i juni nedsatte vi en arbejdsgruppe vedr. stisystemer: Status: Inger har sendt mail til Robert Mortensen (ny kontaktperson i forhold til stier omkring Egtved. Han har lovet at vende tilbage i forhold til et møde med følgende deltager: Mette, Inger, Jacob Lund (Egtved cykelklub), Kent fra stigruppen, Bo Levesen og Robert. Formålet med mødet er at se på en fælles plan for stier og cykelruter i området omkring Egtved. Vi skal have bundet Egtvedpigens Verden, Vork naturland, Tørskind m.v. godt sammen. Robert har lovet at vende tilbage.</p>
<p>8. Klingebækgård</p>	<p>8. Bo Levesen har fortsat teten på den. Naturfonden vil gerne købe jorden omkring Klingebækgård, men ikke bygninger. Vejle Kommune vil gerne prøve at hjælpe med at finde en løsning.</p> <p>Miljøstyrelsen har bevilliget 39 mio. kr. til Vejle Kommune til opkøb af landbrugsjord omkring Vork – Vork bakker. Ejendommen kan ikke af-fredes som det er lige nu. Bo arbejder videre med det.</p> <p>Udviklingsrådet vil ikke tage partnerskab i projektet, men vil gerne støtte op om et evt. kommende projekt.</p> <p>Er det muligt at have en klausul for at man kan gå eller cykle, når kommunen opkøber jorde i området? Det skal vi spørge Bo L om.</p> <p>Status: Bo Levesen har kontakt til 4 unge mennesker, som er</p>

<p>9. AktivErhverv v/Henrik</p>	<p>interesseret i Klingebækgård. P.t. drøftelser i forhold at lave en selvejende institution med de 4 unge mennesker som krumtap.</p> <p>9.</p> <p>Vi havde forventet, at den nye erhvervsudstyknig var klar til salg omkring januar 2025. Men Inger har nu fået oplyst af Morten Damgård, at det nok først bliver til sommeren 2025.</p> <p>Inger har skrevet til Vejle Kommune og foreslået, at vi inviterer til et informationsmøde omkring de nye grunde. Morten Damgård vil hellere besøge de enkelte virksomheder og snakke med dem om erhvervsjorden. Henrik og evt. Yvonne kan evt. udarbejde en liste over virksomhederne til Morten Damgård.</p>
<p>10. BID møde Næste møde den 21. august</p>	<p>10.</p> <p>Status for projekt Aftensang – der er nedsat en 4 mandsgruppe til valg af bænke og blomsterkummer. – Jacob deltager. Der arrangeres 'gadefest for alle', når Aftensang skal indvies d. 31/8</p> <p>EUR laver en stand sammen med Kulturum (Ib), Egtvedpigens venner (Helle), spejderne (Jacob) osv. for at vise vores projekter og 'den røde tråd'. Inger deltager også. Jacob taler med Karen om plads. Hvis Jacob mangler en pavillon, kan han låne i Egtvedloppen.</p> <p>Næste møde i BID er 21. august på Roberthus/Mediesalen</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Velkomst. 2. Aftensang. 3. "Gadefest for alle" den 31. august. 4. Egtvedpigens dag - evaluering 5. Facebook. 6. Øvrige aktiviteter. Bla. jul og vinsmagning (medio maj 2025). 7. Eventuelt.
<p>11. Kommunikationsgruppen, egtved.dk + div. Facebooksider.</p>	<p>11.</p> <p>Der optages film.</p>
<p>12. Vejle Ådal og Fjord/Inger</p>	<p>12.</p> <p>Ingen møder siden sidst.</p>
<p>13. Brugergruppe Roberthus v/Torben</p>	<p>13.</p> <p>Der er møde i morgen. Torben forsøger at få en repr. fra dagplejen med.</p>
<p>14. Event om frivillighed og fællesskaber</p>	<p>14.</p> <p>Vi tænker videre. Kunne vi invitere en fra hallen og Egetoft for at</p>

	høre, hvad de kan tilbyde?
15. Kloakering af Egtved – krydset ved Søndergade, Dalgade v/Inger	15. Morgenmøde den 12. august fra kl. 8-9 på Roberthus. Inger og Kirsten deltog. Information fra Vejle Kommune og dialog om hvordan og hvornår. Handelsforeningen må være med til at bestemme tidspunkt. Frederik har lavet et referat.
16. Løse hunde i Egtved v/Inger	16. Inger har fået en henvendelse fra en borger om en løs hund, som har bidt, men vi går ikke ind i sagen. Inger sender det videre til lokalbetjenten.
17. Tinghøj	17. Vi har ikke hørt noget den seneste tid, der er ro på. Vi læser i avisen, hvad der foregår, selvom vi har bedt om at blive informeret.
18. Møder på vej	18. 26.08.24 kl. 17 sommerudflugt for EUR se invitation på mail fra Thyra d. 08.06.24 (sommerudflugt udgave2) 31.08.24 om dagen 'Gadefest for alle' EU deltager med stand 26.09.24 kl. 18 Årsmøde i Vingsted for lokalråd. Årsmøder 2024 - 2019 - Vejle Kommune Hver især melder sig til. 02.10.24 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 06.11.24 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 27.11.24 kl. 18.00 møde i udviklingsrådet inkl. julefrokost 04.01.25 kl. 14.00 nytårskur (Torben, Jacob og Helle og evt. Tove og Lisa?) 22.01.25 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 19.02.25 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 19.03.25 kl. 19.00 Årsmøde og generalforsamling Thyra booker mødelokaler, og salen til nytårskur og generalforsamling
19. Eventuelt	19. Hallen er ved at planlægge en 'foreningens dag'. Ang. Præstegårdsgrunden: der er nogen, der er interesserede i at købe grunden. Der er mange, der er interesseret i at der snart sker noget. Vi ved at DOMEA er interesseret, men det vil kræve at Vejle Kommune vil gå ind i projektet (almennyttige boliger kræver et bidrag fra kommunen). EU støtter op om det.